
Mødeemne: Studienævnsmøde December - Medievidenskab
Mødedato: 13-12-2023 12:30
Placering: O HUM IKV Romeo(Lokationer\Campus Odense\HUM\Fakultetssekretariatet)
Link til Outlook-element: klik her

Invitationsmeddelelse
Deltagere

AZ-DL-HUM-SN-medie
Hala Ajine Wandall (Mødearrangør)

Susanne Voss Jørgensen (Accepteret i Outlook)

Sara Mosberg Iversen (Accepteret i Outlook)

Charlotte Korsgaard Kramer (Accepteret i Outlook)

Bo Kampmann Walther (Accepteret i Outlook)

Thomas Enemark Lundtofte (Afvist i Outlook)

Lia Nørby (Accepteret i Outlook)

Anna Helene Stausholm (Accepteret i Outlook)

Jeanet Dal (Accepteret i Outlook) (indtil 13)

Ida Bjørk Aabenhus (Accepteret i Outlook)

Mødeleder: Sara Mosberg Iversen

Referent: Hala Ajine Wandall

Studienævnet for Medievidenskab

Punkter: Sagsfremstilling Referat

Godkendelse af 
dagsorden

1. Studienævnet godkender dagsordenen med en mindre ændring:
Studentersager behandles umiddelbart efter meddelelser, da Bo skal gå senest 14:15 og studienævnet herefter ikke er 
beslutningsdygtige. 

Meddelelser2. Studienævnsforpersona)

Studerendeb)

Sekretariaternec)

Andred)

Sara fortæller at Laura og Emma (nuværende forperson og næstforperson for fagrådet) er fratrådt og Lykke og 
Camilla er trådt til i stedet for. 
Sara påtænker at holde et indledende møde med dem i deres nye roller som forperson og næstforperson for 
fagrådet. 

Sara fortæller herudover, at det ærgrer hende med manglen af timer til studiegruppesamtaler - og at hun i disse dage 
kan mærke, at der har været nogle grupper, hvor de kunne have haft gavn af disse samtaler. 
Sara påtænker derfor at invitere de studerende til en samtale, hvis deres studiegrupper har gavn af en samtale.

a)

Sara orienterer om, at ledighedstallene for dimittender er stigende igen, hvilket er forståeligt grundet mediebranchens 
stagnering de seneste måneder, men at studienævnet skal forholde sig til tallene i fremtiden.  Derudover har Sara 
haft en snak med fakultets ledelse omkring, hvilke initiativer der kan igangsættes, herunder et oplæg for fagkollegiet.

Sara takker Charlotte for sit arbejde i studienævnet, da det er hendes sidste møde som studienævnsmedlem.

Lia fortæller, at der ikke har været sendt en mail ud angående fagtilmelding forud for tilmeldingsvinduet, hvilket har 
betydet at nogle studerende har kunne tilmelde sig fag, mens andre ikke har været bevidst om muligheden. Dette er 
især problematisk, da der ofte er rift om pladserne på de hold, der har undervisning om formiddagen. 
Sara fortæller hertil, at der er planer om at Medieteori-fagene ikke vil være holddelte fra efterårssemestret 2024 og 
frem for at undgå denne problematik. Dog er dette ikke muligt på Medieproduktions-fagene.

b)

Ingen meddelelserc)

Ingen meddelelserd)

Sager til 

behandling: 

Eksamen

3. Eksamens-uregelmæssigheder studieåret 2022/2023a)

Censorberetningb)

Generativ AI
(OBS: Studienævnet diskuterer det vedhæftede 
spørgeskema i fællesskab. Herefter er der én som 
udfylder skemaet på vegne af studienævnet)

c)

Studienævnet orienterer sig i oversigten og hæfter sig ved, at der er få sager om eksamensuregelmæssigheder. 

Studienævnet drøfter kort, om de har mulighed for at gøre yderligere, men bliver enige om, at hvis systemet ikke 
fanger plagiat, så er det fordi, at der ikke er plagiat. 

a)

Studienævnet er enige om, at formatet gør det svært at forholde sig til indholdet og har ingen yderligere 
kommentarer. 

b)

Studienævnet drøfter det vedhæftede spørgeskema og bliver enige om, at Hala udfylder spørgeskemaet på vegne af 
studienævnet. 

c)

Sager til 

behandling: 

Undervisning

4. Undervisningsskemaer F24a)

Valgfag E24b)

Studienævnet godkender skemaerne uden kommentarer. a)

Studienævnet orienterer sig i de tre indsendte forslag og beslutter at godkende alle tre valgfag.
(Medieproduktion: Dokumentarfilm, Fortællingens rolle i menneske-natur relationer samt Medier og bæredygtighed) 

b)

Sager til 

behandling: 

Studieordninger

5. Bacheloruddannelsena)

Kandidatuddannelsenb)

Manuskriptudvikling - Deltidc)

Manuskriptudvikling - Heltidd)

Computerspilsudviklinge)

Studienævnet godkender de foreslåede ændringer, med undtagelse af forslaget om at indføre deltagelseskrav til 
øvelsestimerne i forbindelse med Medieproduktion III.

a)

Studienævnet godkender de foreslåede ændringer. b)

Studienævnet godkender de foreslåede ændringer. c)

Studienævnet godkender de foreslåede ændringer. d)

Studienævnet godkender at faget Spildesign 1 (Ludologi) erstattes af Spildesign 1 (10 ECTS) udbudt at Det Tekniske 
Fakultet.

e)

Sager til 

behandling: 

Kvalitetspolitik

6. Høring vedr. koncept for evaluering af 

uddannelseselementer

a) Studienævnet orienterer sig i høringen. 
Med hensyn til ønsket om at indføre en systematisk evaluering af Projektorienteret Forløb noterer studienævnet, at 
dette allerede er indført på uddannelserne tilknyttet Studienævn for Medievidenskab

a)
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Høring om strategi for uddannelsesområdetb)

Studienævnet bakker om op fakultets ønske om at evaluere systematisk på Bachelorprojekter samt 
Kandidatspecialer og roser formuleringerne i udkastet

Studienævnet har allerede indført et fritekstfelt, der opfordrer studerende til at reflektere over erhvervede 
kompetencer i faget, men synes at den foreslåede tekst er mere rammende. Af denne grund vil studienævnet gerne 
indføre denne tekst i stedet.

Hvad angår fakultetets forslag til evaluering på små hold, er studienævnet enige om, at forslaget ville være kunstigt 
på de fag, der er tilknyttet tilvalgsuddannelsen i Computerspilsudvikling. Det er primært her, at studienævnet oplever 
at holdene er for små til at kunne evaluere på. 
Dette er dog grundet at fagene samlæses med Det Tekniske Fakultet, så holdene er i realiteten meget større end de 
få studerende der er tilknyttet H-koden på faget. 
Af denne grund ønsker studienævnet ikke at indføre nogle af de foreslåede tiltag til evaluering på 
tilvalgsuddannelsen i Computerspilsudvikling. 

Studienævnet orienterer sig i udkastet til Det Humanistiske Fakultets strategi.
Bo fortæller, at de forskellige kollegiale organer har bemærket, at der ingen steder står nævnt gode rammer for 
undervisere. 
Forskellige undervisningssegmenter har meget forskellige holdninger til krav om undervisningsdeltagelse.

b)

Studienævnet bemærker, at der ingen steder står nævnt, at der skal sikres gode rammer for undervisere.

Studienævnet frabeder sig, at der indføres krav om aktiv undervisningsdeltagelse på alle uddannelser, og vil gerne 
se de undersøgelser, som fakultetet læner sig op ad på området. Studienævnet ser ingen klar forbindelse mellem 
kravet om undervisningsdeltagelse og mindsket frafald samt øget trivsel.

Studienævnet bemærker herudover, at det er vigtigt at understøtte de eksisterende fagråd og sikre gode fysiske 
rammer til de studerende i denne sammenhæng.

Det er vigtigt at de studerende udvikler stærke samarbejdsevner og kommunikative evner, og derfor ærgrer 
studienævnet sig over, at fakultetet skærer i ressourcerne til eksempelvis studiegruppesamtaler. 

Derudover ser studienævnet gerne at det tydeliggøres, hvad ”Talent” betyder på Det Humanistiske Fakultet, da ordet 
optræder gentagne gange i strategien.

Andre sager til 

behandling 

7. Opfølgning på dialogseminar den 13. november 

2023

a)

Evaluering af studiepraktik 2023

(Humaniora Odense, side 41-43

b)

Medievidenskab side 71-73)

Studienævnet orienterer sig kort i udkastene til modellerne med kandidatreformen.
Der er bred enighed i studienævnet om, at det giver god mening for uddannelsen. 

a)

Skubbes til næste møde.b)

Merit- og 
dispensations-
ansøgninger

8. Behandles i SAGA

Eventuelt9. Intet til eventuelt

Mødet sluttede: 14:15

Med venlig hilsen

Sara Mosberg Iversen

Studienævnsforperson

Det Humanistiske Fakultet
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